
SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT
KÉPVISELŐ-TESTÜLETE 

Ikt.szám: S. 4-82/2011.
JEGYZŐKÖNYV

Készült: Salföld Község Önkormányzat Képviselő-testületének 2011. szeptember 26-i nyilvános 
üléséről. 

Helye: Salföld Község Faluház hivatali helyisége, Salföld, Kossuth u. 31. szám alatt.

Jelen vannak:
Fábián Gusztáv polgármester
Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester
Somogyi Márk képviselő

Meghívottként:

Soltész Attila címzetes főjegyző
Csik Tímea jegyzőkönyv-vezető

Fábián  Gusztáv  polgármester: köszönti  a  megjelenteket,  megállapítja,  hogy  a  3  tagú  képviselő-
testületből 3 fő jelen van, az ülés határozatképes. A képviselő-testületi ülést 8.00 órakor megnyitja. 

Ismerteti a napirendet: 
1. Salföld  Község  Önkormányzat  2011.  évi  költségvetéséről  szóló  3/2011.  (II.  14.)  számú 

rendeletének módosítása
2. Salföld Község Önkormányzat 2011. I. félévi költségvetési beszámolójának elfogadása
3. Beiskolázási segély megállapítása
4. Hulladékszállítással kapcsolatos tájékoztató
5. Beszámoló az iskolabusz helyzetéről
6. Jelentés a 2011. I. félévi határozatokról
7. Révfülöpi Általános Iskola alapító okiratának módosítása
8. Bursa Hungarica Ösztöndíj rendszerhez csatlakozás
9. Vegyes ügyek

Javasolja a képviselő-testületnek az ismertetett napirend elfogadását. 

Salföld Község Önkormányzat Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül meghozta az alábbi: 

101/2011. (IX. 26.) Kt határozat: 

Salföld Község Önkormányzat a 2011. szeptember 26-i nyilvános ülés napirendjét az 
alábbiak  szerint elfogadja: 

1. Salföld Község Önkormányzat 2011. évi költségvetéséről szóló 3/2011. (II. 14.) 
számú rendeletének módosítása

2. Salföld  Község  Önkormányzat  2011.  I.  félévi  költségvetési  beszámolójának 
elfogadása

3. Beiskolázási segély megállapítása
4. Hulladékszállítással kapcsolatos tájékoztató
5. Beszámoló az iskolabusz helyzetéről
6. Jelentés a 2011. I. félévi határozatokról
7. Révfülöpi Általános Iskola alapító okiratának módosítása
8. Bursa Hungarica Ösztöndíj rendszerhez csatlakozás
9. Vegyes ügyek

Határidő: azonnal
Felelős: Fábián Gusztáv polgármester
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1. Salföld Község Önkormányzat 2011. évi költségvetéséről szóló 3/2011. (II. 14.) számú 
rendeletének módosítása

Fábián  Gusztáv  polgármester:  ismerteti  a  képviselő-testülettel,  hogy  a  költségvetési  rendelet 
módosítása a féléves beszámoló készítésekor a Magyar Államkincstár által kiközölt egyeztető alapján 
a támogatás értékű bevételek változása miatt szükséges. 

Az alábbi bevételek került módosításra: 
− szociális feladatok támogatása: 246 e Ft
− érdekeltség növelő támogatás:   10 e Ft
− bér kompenzáció támogatása:     2 e Ft

________
Összesen: 258 e Ft

A kiadási oldalon nem történt változás. A bevételi oldal növekedése miatt és a bevételek és kiadások 
egyezőségének megtartása miatt a bevételi oldalon csökkentettük a finanszírozási műveletek (hitel) 
bevételét 258 e Ft-tal. 
Javasolja a 2011. évi költségvetés módosítását 13563 e Ft bevételi és 13653 Ft kiadási főösszeggel 
fogadja el a testület.

Salföld Község Önkormányzat Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül megalkotta az alábbi: 

12/2011. (X.3.) számú rendeletét

Salföld  Község  Önkormányzat  költségvetéséről  szóló  3/2011.  (II.14.)  rendeletének  
módosításáról.

2. Salföld Község Önkormányzat 2011. I. félévi költségvetési beszámolójának elfogadása

Fábián Gusztáv polgármes  ter  : ismerteti az előterjesztés számadatait. 

Somogyi Márk képviselő: kérdezi, hogy a belföldi kiküldetés fogalmába mi tartozik bele.

Fábián Gusztáv polgármester: a belföldi kiküldetés az alpolgármester utiköltségét tartalmazza.

Soltész  Attila  címzetes  főjegyző: pontosítja  a  Polgármester  Úr  által  elmondottakat  nem csak  az 
Alpolgármester  Asszony  utiköltségét  tartalmazza,  hanem  ami  felmerül  belföldi  kiküldés  az 
önkormányzat részéről, azon összegek szerepelnek belföldi kiküldetés címen. 

Fábián  Gusztáv  pol  gármester  :  Kéri,  hogy  aki   Salföld  Önkormányzat  I.  félévi   költségvetési 
beszámolóját elfogadja kézfeltartással szavazzon. 

Salföld Község Önkormányzat Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül meghozta az alábbi: 

102/2011. (IX. 26.) Kt határozat:

Salföld Község Önkormányzat Képviselő-testülete a Önkormányzat  2011. I. félévi 
költségvetési  beszámolóját  megismerte és 7.058 e Ft bevételi  és 6.799 e Ft kiadási  
főösszeggel elfogadja.

Felelős: Fábián Gusztáv polgármester
 Soltész Attila címzetes főjegyző

Határidő: azonnal
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3. Beiskolázási segély megállapítása

Fábián Gusztáv polgármester:  az  Önkormányzat  szociális  igazgatásról  és a szociális  ellátásokról 
szóló  8/2011.  (VI.1.)   számú rendeletének  19§  (1)  bekezdés  alapján  „Iskolakezdési  támogatásra 
jogosult  jövedelemhatártól  és  rászorultságtól  függetlenül  Salföld  községben lakóhellyel  rendelkező 
általános iskola, közép- vagy felsőfokú tanintézet nappali tagozatán tanuló személy” .

A költségvetési rendeletben az Önkormányzat által folyósított támogatások között eseti támogatásként 
a beiskolázásra tervezett összeg 100.000Ft. 
A költségvetésben a beiskolázási segély személyenkénti összege nem lett meghatározva.
2010. évben beiskolázási segély címén 48.000Ft került kifizetésre, mely összesen 12 főt érintett, az  
egy főre jutó összeg 4.000Ft/fő.
Javasolja a testület  tagjainak, hogy 2011. évre is 4.000 Ft/fő összeget fogadjanak el  beiskolázási 
segély címén. 

Salföld  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  2  igen  szavazattal,  ellenszavazat  nélkül  és  1 
tartózkodással  meghozta az alábbi: 

103/2011. (IX.26.)  Kt. határozat

Salföld  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  községben  állandó  lakosként 
bejelentett és életvitelszerűen ott élő nappali tagozaton tanuló gyermekek részére, - az 
iskolalátogatási  igazolások  bemutatása  mellett  –  4.000  Ft,  (azaz  Négyezer  forint) 
összegű beiskolázási segélyt nyújt.

Megbízza a Körjegyzőt, hogy az iskolalátogatási igazolások bemutatása után, az összeg 
kifizetéséről saját hatáskörben gondoskodjék.
A beiskolázási segély kifizetésére 2011. november 30. napjáig van lehetőség.

Felelős:  Fábián Gusztáv polgármester
              Soltész Attila címzetes főjegyző
Határidő: 2011. november 30.

4. Hulladékszállítással kapcsolatos tájékoztató   

Fábián  Gusztáv  polgármester: ismerteti  a  Körjegyzőség  műszaki  előadójának tájékoztatóját,  mely 
szerint az úgynevezett központi díjhányad különbözet az idei évre kb. 48.594 Ft. Az előző évi  20.543  
Ft-ot az önkormányzat már kifizette. Ezen összeg felett van még a Remondis Kft által kért összeg, ami 
2011. július 31-ig bezárólag 159.127 Ft. Tényként el kell elismerni, hogy a szerződésben foglaltaktól 
eltérően a Remondis Kft a 2011. évben a lomtalanítást nem biztosította, illetve a szelektív gyűjtők sem 
kerültek kihelyezésre. 

Soltész  Attila  címzetes főjegyző: a  díjjal  kapcsolatban elmondja,  hogy  a  Remondis  a  konzorcium 
tagjaként kéri ezt az összeget. Tájékoztatja a testületet, hogy az önkormányzat is támaszthat igényt a 
konzorcium felé, mivel a szolgáltatási területen nagyon sok községben, így Salföldön is,  nem kerültek 
ki a szelektív gyűjtők. Mindezek ellenére a társulás elnöke megkereste az önkormányzatokat, hogy 
meg vannak-e elégedve a szelektív gyűjtőkkel kapcsolatban nincs-e garanciális probléma, mivel lejár 
az  egy  év  a  kihelyezéstől  számítva,  holott  a  községben  meg  sem  történt   a  kihelyezés.  
A szerződésben az is szerepel, hogy nemcsak kihelyezik a szelektív gyűjtőket, hanem ingyenesen el 
is szállítják, így a lakosságnál is kevesebb hulladék lenne. Így az önkormányzat is tarthat igényt egy 
bizonyos összegű kompenzációra a konzorcium felé. Álláspontja szerint a lomtalanítás elmaradása 
okán is élhetne az önkormányzat igénnyel szintén a konzorcium felé. 

Fábián Gusztáv polgármester: megköszöni a Jegyző Úr tájékoztatóját. Az tény, hogy év végére az 
önkormányzatnak jelentős összegű tartozása halmozódik fel, viszont az elmaradt szolgáltatás okán az 
önkormányzat  is  élhet  követeléssel  és az ősz folyamán  a társulással,  illetve a Remondis  Kft-vel 
mindenképpen egyeztetni szükséges.
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Mátraházi  Zsuzsanna  alpolgármester:   kérdezi,  hogy  a  szelektív  gyűjtők  helyének  az  átvétele 
megtörtént-e, mivel tudomása szerint akkoriban a Polgármester Úr nem vette át, mivel a gyűjtő sziget 
környezetét nem megfelelően alakították ki. 

Fábián Gusztáv polgármester: emlékezete szerint a tavalyi évben volt az átadás, de nem írta alá a 
sziget átvételét, mivel nem volt megfelelő  környezet biztosítva. 

Somogyi Márk képviselő:  véleménye szerint ez a sziget  nincs megfelelő helyen, tekintettel arra is, 
hogy annak közelében van a templom, a természetvédelmi major, továbbá a volt iskola épülettel az 
önkormányzatnak komoly tervei vannak és ott  nem lesz esztétikus látvány a majdani hulladék gyűjtő.  
Hosszú távú megoldás az lenne, ha a sziget kialakításához egy másik helyszínt választanának.

Fábián  Gusztáv  polgármester: tájékoztatja  a  testületet,  hogy  a  sziget  helyszínének megállapítása 
nagyon  nehéz  volt,  legalább  háromszor  került  módosításra.  Amennyiben  a  régi  iskola  épületben 
valóban sikerül kialakítani egy úgynevezett „kulturális centrumot” akkor meggondolandó lesz a sziget 
áthelyezése. 

A képviselő-testület a hulladékszállítással kapcsolatos tájékoztatót tudomásul vette. 

5. Beszámoló az iskolabusz helyzetéről

Fábián Gusztáv polgármester:  ismerteti   a testülettel  a  Badacsonytomaji  Tatay Sándor Általános 
Iskola felé adott írásos nyilatkozatot, mely szerint az önkormányzat saját gépjárművével vállalja napi 
rendszerességgel   az  Ábrahámhegyi,  Balatonrendesi  és  Salföldi  gyermekek  szállítását  egész 
tanévben.

Soltész Attila címzetes főjegyző: elmondja, hogy az Iskolaigazgató Asszonynak személyesen adta át 
Salföld  Önkormányzat  iskolabusz  biztosítására  vonatkozó  nyilatkozatát,  mely  során  pontosították, 
hogy a megállapodás aláírására a gesztor  önkormányzat  polgármestere,  azaz a Badacsonytomaji 
Polgármester Úr jogosult, illetve a Tapolca és Környéke Kistérségi Társulás képviselője.  
Továbbá egyeztetett a Badcsonytomaji Polgármester Úrral is, aki arról tájékoztatta, hogy a normatív  
támogatás átutalására csak a megállapodás aláírását követően lesz lehetőség. 

A képviselő-testület az iskolabusz helyzetéről szóló tájékoztatót tudomásul vette. 

6. Jelentés a 2011. I. félévi határozatokról 

Fábián Gusztáv polgármester:   ismerteti az 2011. I. félévi határozatok végrehajtásáról szóló jelentést.  
Kéri, aki a jelentésben foglaltakkal egyetért kézfeltartással szavazzon. 

Salföld Község Önkormányzat Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül meghozta az alábbi: 

104/2011. (IX. 26.) Kt határozat 

Salföld  Község Önkormányzat Képviselő-testülete  az önkormányzat Szervezeti és 
Működési  Szabályzatáról szóló  2/2011. /I. 27./ rendeletének  16. §. 1./ bekezdése 
alapján a  2011. I. félévi lejárt határidejű határozatokról szóló beszámolót elfogadja. 

Felelős:  Fábián Gusztáv  polgármester 
Határidő: azonnal. 
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7. Révfülöp Általános Iskola alapító okiratának módosítása

Fábián  Gusztáv  polgármester: ismerteti  Révfülöp  Nagyközség  Önkormányzat  Jegyzőjének 
megkeresését, mely szerint   a Révfülöpi Általános Iskola alapító okirat módosításának elfogadása 
szükséges,  mivel  a közoktatási  törvény módosította a sajátos nevelési  igényű tanulók típusait.  Az 
alapító okirat az alábbi módosítással kerülne elfogadásra: 

Az ellátható sajátos nevelési igényű tanulók típusai: 

- „….A testi, érzékszervi, értelmi, beszédfogyatékos, autista, több fogyatékosság 
együttes előfordulása esetén halmozottan fogyatékos, a megismerő funkciók vagy a 
viselkedés fejlődésének tartós és súlyos rendellenességével küzdő gyermek. 

- A megismerő funkciók vagy a viselkedés fejlődésének súlyos rendellenességével 
küzdő gyermek.”

Javasolja  a  képviselő-testületnek  az  alapító  okirat  módosításának,  illetve  egységes  szerkezetben 
történő jóváhagyásának elfogadását. 

Salföld Község Önkormányzat Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül meghozta az alábbi: 

105/2011. (IX. 26.) Kt határozat 

Salföld Község Önkormányzat Képviselő-testülete a Révfülöpi Általános Iskola Alapító 
Okiratának  „ellátható sajátos nevelési igényű tanulók típusaira” vonatkozó módosítást 
elfogadja, illetve az Alapító Okiratot egységes szerkezetben jóváhagyja. 

Felelős: Fábián Gusztáv polgármester
Határidő: azonnal. 

8. Bursa Hungarica Ösztöndíj rendszerhez csatlakozás 

Soltész Attila címzetes főjegyző:   tájékoztatja a képviselő-testületet, hogy az ülésre szóló meghívó 
kézbesítésekor  még  nem  állt  rendelkezésre  a  Bursa  Hungarica  Ösztöndíj  pályázati  felhívás  és 
tájékoztató, ezért később került kiküldésre a napirenddel kapcsolatos előterjesztés. A testületnek a 
csatlakozási szándékról szükséges dönteni, melyről szóló nyilatkozatot október 14-ig kell megküldeni. 

Fábián Gusztáv polgármester: javasolja a csatlakozási szándék kinyilvánítását. 

Salföld Község Önkormányzat Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül meghozta az alábbi: 

106/2011. (IX. 26.) Kt határozat

Salföld  Község  Önkormányzat  Képviselő  testülete a  jogszabályoknak  megfelelően 
kifejezett és visszavonhatatlan döntést hoz arról, hogy csatlakozni kíván a hátrányos 
szociális helyzetű felsőoktatási hallgatók, illetőleg felsőoktatási tanulmányokat kezdő 
fiatalok  támogatására  létrehozott  Bursa  Hungarica Felsőoktatási  Önkormányzati 
Ösztöndíjpályázat 2012. évi fordulójához.
Az  önkormányzat  a  felsőoktatási  hallgatók  számára,  valamint  a  felsőoktatási 
tanulmányokat  kezdő  fiatalok  részére  kiírandó  Bursa  Hungarica Felsőoktatási 
Önkormányzati  Ösztöndíjpályázat  2012.  évi  fordulójának  Általános  Szerződési 
Feltételeit elfogadja, és kötelezettséget vállal arra, hogy a pályázatok kiírása, elbírálása 
és a települési önkormányzat által nyújtott támogatás összegének továbbítása során 
maradéktalanul az Általános Szerződési Feltételekben foglaltaknak megfelelően jár el.
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Az  önkormányzat  kötelezettséget  vállal  arra,  hogy a  Bursa  Hungarica  Felsőoktatási 
Önkormányzati  Ösztöndíjrendszer  2012.  évi  fordulója  keretében  a  beérkezett 
pályázatokat  és  a  pályázatokról  hozott  döntését  a  Wekerle  Sándor  Alapkezelő  által 
üzemeltetett  https://bursa.okmt.hu/palyazat/  internet  címen  elérhető  elektronikus 
adatbázisban rögzíti.

 Az adatrögzítéssel megbízott munkatárs neve: Illésné Rácz Andrea

E-mail címe: hivatal@abrahamhegy.hu

Telefonszáma: 87/571-109

Születési helye és ideje: (személyiségi, jogi irányelvek alapján zártan kezelendő) 

Jogosultsága: Kapcsolattartó

Felhatalmazza Salföld Község Önkormányzat polgármesterét, a csatlakozási nyilatkozat 
aláírására. 

Határidő: 2011. október 14.
Felelős: Fábián Gusztáv polgármester

9. Vegyes ügyek 

Fábián Gusztáv polgármester: tájékoztatja a testületet, hogy az elmúlt hétvégén zajlott le a salföldiek 
világtalálkozója,  véleménye  szerint  közmegelégedésre,  az  eseményről  készült  fotók  a  honlapra 
felkerülnek. Ezúton is köszöni Somogyi Győző által összeállított kiállítást, mely a kultúrházban látható. 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: elmondja, hogy pozitív visszajelzéseket kapott a rendezvényről, 
többen örültek ennek a kezdeményezésnek. 

Somogyi Márk képviselő:  kérdezi Polgármester Úrtól és Alpolgármester Asszonytól, hogy a révfülöpi 
óvodával kapcsolatos általa írt emailt megkapták-e. 

Fábián Gusztáv polgármester: megkapta a  Képviselő  Úr levelét.  Tájékoztatja  a  testületet,  hogy  a 
révfülöpi óvoda írásban megkereste, hogy a Salföldről odajáró gyermekek után az állami támogatás 
feletti  részét  az  önkormányzat  finanszírozza,  melyre  egy  elutasító  választ  írt  tekintettel  az 
önkormányzati anyagi helyzetére.   Az önkormányzat Révfülöpi óvoda vonatkozásában  nem tagja az 
intézményfenntartó társulásnak, csak Badacsonytomajon, továbbá a költségvetésben sem szerepel 
erre a célra pénzeszköz. 

Somogyi Márk képviselő: levele lényege az volt, hogy az önkormányzat részéről egyenes megoldás-e 
ez  az  eljárás.  Véleménye  szerint  meg  kell  vizsgálni  a  badacsonytomaji  társulásból  való  kilépés 
lehetőségét. 

Soltész  Attila  címzetes  főjegyző: az  önkormányzat  kötelező  feladata  az  alapfokú  oktatás 
lehetőségének biztosítása, mely társulás formájában is történhet. Semmi nem írja elő azt, hogy az 
önkormányzat  mennyi társulásban vehet részt,  azonban a normatíva csak egy helyről  igényelhető 
ugyanazon gyermek után, illetve a szülőnek sem írható elő, hogy csak egy bizonyos intézménybe 
írassa a gyermekét. 

Somogyi  Márk képviselő: az önkormányzat  részéről  nem korrekt,  hogy nem támogatja az óvodát. 
Tisztában van az önkormányzat anyagi helyzetével, véleménye szerint állapítsanak meg egy összeget 
és az intézményeknek fizessenek arányosan. Véleménye szerint a jelenlegi helyzet igazságtalan. 

Soltész Attila címzetes főjegyző: amelyik társulásban tag az önkormányzat, oda csak akkor kell fizetni, 
ha a községből abba az intézménybe jár gyermek. Más intézménybe történő esetleges fizetésnél az 
önkormányzat teherbíró képességét kell figyelembe venni.  Kilépési szándék esetén meg kell vizsgálni 
a megállapodás erre vonatkozó pontjait,  mert  van egy bizonyos várakozási  idő is, illetve a társult 
önkormányzatoknak jóvá kell hagyni a kilépést. 
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Somogyi Márk  képviselő: nem érti, hogy ha a  badacsonytomaji óvodában, iskolában és a révfülöpi  
iskolában Salföld Önkormányzat társulási tag, akkor a révfülöpi óvodában miért nem. 

Fábián  Gusztáv  polgármester: a  révfülöpi  óvoda  az  állami  támogatás  feletti  részt  igényli  az 
önkormányzattól, mely 17.500 Ft/fő/hó. 

Mátraházi  Zsuzsanna alpolgármester: megérti  a Képviselő Úr érveit,  de az óvoda a Salföldről járó 
gyermekek után is megkapja az állami támogatást. A társulásból történő kilépésről véleménye szerint 
nem kellene dönteni, mindenképpen meg kell várni a kormány döntését, mert valószínűsíthető, hogy 
az óvodák vonatkozásában is lesznek körzetesítések. 

Fábián Gusztáv polgármester:  mindenképpen meg kell várni az önkormányzati törvény módosítását. 
Amennyiben  a  Képviselő  Úrnak  van  támogatási  javaslata  kéri,  hogy  tegye  meg  és  a  jövő  évi  
költségvetésbe beépíti az önkormányzat. 

Somogyi Márk képviselő: amikor az óvoda részéről érkezett ez a kérelem, akkor lett volna lehetősége 
támogatási javaslatot tenni, ha azt a Polgármester Úr a testület elé terjeszti. 

Fábián Gusztáv polgármester: mivel  a költségvetésben ilyen célra  nincs elkülönítve  összeg,  ezért 
válaszolta  meg az óvodának,  hogy nem tudja az önkormányzat  finanszírozni  az állami támogatás 
feletti részt. 

9.20  órakor  Mátraházi  Zsuzsanna Alpolgármester  Asszony távozik,  a  testület  létszáma kettő  főre 
csökken. 

Somogyi Márk képviselő: nemcsak azért tartja fontosnak ezt a témát,  mert kettő gyermeke is révfülöpi 
óvodába jár, hanem az igazságérzete miatt, Önkormányzati oldalról  ezt a helyzetet becsületesen kell 
megoldani.

Fábián Gusztáv polgármester: megköszöni a részvételt a nyilvános ülést 9.30 órakor bezárja. 

Zárt ülés keretében jogosulatlan fakivágás ügyében született döntésről tájékozódott a testület. 

K.m.f.

Fábián Gusztáv Soltész Attila
polgármester          címzetes főjegyző
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